

CALL FOR APPLICATIONS

ERASMUS MUNDUS JOINT MASTERS SCHOLARSHIPS

Call for Application

The Vice-Rectorate for External Relations, Cooperation, Communication and Scientific Events at Abbes Laghrour University – Khenchela is pleased to inform students that the Erasmus Mundus Joint Masters (EMJM) scholarships are now open for applications under the Erasmus+ Programme funded by the European Union.

These prestigious scholarships offer opportunities for students from all disciplines to pursue Joint Master's Degrees delivered by European universities in partnership with international institutions.

Selected candidates will benefit from:

- A full scholarship covering tuition fees, travel, visa, and insurance.
- A monthly stipend for living expenses during their study period in Europe.
- The opportunity to study in two or more European universities and obtain a joint or double degree.

For more details and to apply, please visit:

- **National Erasmus+ portal:** <https://erasmusplus.dz/Mundus>
- **Official European catalogue (EACEA):** المنصة الأوروبية الرسمية للمنح (EACEA):
https://www.eacea.ec.europa.eu/scholarships/erasmus-mundus-catalogue_en

Application deadlines vary depending on the selected program (usually between **October and January**). Applicants are strongly advised to check each program's specific deadline.

Important Note:

Abbes Laghrour University – Khenchela, through the Erasmus+ Programme, strongly encourages applications from students with fewer opportunities, in line with the principles of equity, inclusion, and equal access.

List of documents generally required for application

(Varies depending on the selected EMJM programme)

1. Bachelor's degree (or equivalent)
2. Official academic transcripts
3. Curriculum Vitae (European format – English version)
4. Motivation letter (English version)
5. Copy of passport (valid for at least 6 months)
6. Proof of English proficiency (TOEFL, IELTS, or equivalent)
7. Two recommendation letters
8. Any relevant certificates of seminars, training, or publications

إعلان لفائدة الطلبة

منح Erasmus Mundus Joint Masters

دعوة لتقديم الترشح

في إطار افتتاح جامعة عباس لغرور - خنشلة على التعاون الأكاديمي الدولي، تُعلم نيابة مديرية الجامعة المكلفة بالعلاقات الخارجية، التعاون، التنشيط والاتصال والتظاهرات العلمية، كافة الطلبة بأن باب الترشح لمنح **Erasmus Mundus Joint Masters (EMJM)**، قد فُتح في إطار برنامج **Erasmus+** الممول من طرف الاتحاد الأوروبي.

تُعد هذه المنح من أبرز برامج التبادل الأكاديمي في أوروبا، إذ تتيح للطلبة فرصة متابعة دراسات **الماستر المشتركة** بين جامعات أوروبية مرموقة عبر شركات متعددة التخصصات والمجالات. وسيستفيد الطلبة المقبولون من:

- ❖ منحة كاملة تغطي حقوق التدريس، وتكاليف السفر، والتأشيرة، والتأمين الصحي.
- ❖ منحة شهرية للإقامة والمعيشة طيلة فترة الدراسة في أوروبا.
- ❖ فرصة الدراسة في جامعتين أوروبيتين أو أكثر والحصول على شهادة مزدوجة أو مشتركة من المؤسسات الشريكة.

للمزيد من المعلومات والتسجيل يرجى زيارة المواقع التالية:

- البوابة الوطنية لبرنامج Erasmus+ في الجزائر : <https://erasmusplus.dz/Mundus>
- المنصة الأوروبية الرسمية للمنح: (EACEA)

https://www.eacea.ec.europa.eu/scholarships/erasmus-mundus-catalogue_en

مواعيد الترشح:

تختلف المواعيد النهائية لإيداع الملفات من برنامج إلى آخر، وعادة تكون بين شهري أكتوبر وجانفي من كل سنة.

يُنصح الطلبة بالاطلاع بدقة على تفاصيل وآجال كل برنامج في الروابط المذكورة أعلاه.

تنويه هام:

تؤكد جامعة عباس لغرور - خنشلة، من خلال مشاركتها في برنامج Erasmus+ ، دعمها وتشجيعها لمشاركة الطلبة من ذوي الفرص المحدودة، تعزيزًا لمبادئ الإنصاف، الإدماج، وتكافؤ الفرص في التعليم العالي.

الوثائق المطلوبة عادة للترشح (تختلف حسب البرنامج):

1. نسخة من شهادة الليسانس (أو ما يعادلها).
2. كشوف النقاط لجميع السنوات الجامعية.
3. السيرة الذاتية (باللغة الإنجليزية وفق النموذج الأوروبي).
4. رسالة تحفيزية (باللغة الإنجليزية).
5. نسخة من جواز السفر ساري المفعول (صفحة الهوية + صفحتان فارغتان).
6. شهادة في اللغة الإنجليزية TOEFL أو IELTS أو ما يعادلها.
7. رسالتان توصية أكاديمية.
8. شهادات مشاركة في ندوات أو مقالات منشورة (إن وجدت).